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Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvilke strategier og arbejdsgange der siden juni 2019 

er implementeret i ministeriet, således at ministeriet af egen drift bidrager til 

reduktion af virksomhedernes administrative byrder? 

 

Svar 

Det er en målsætning for denne regering, at det skal være nemt at starte og drive en an-

svarlig virksomhed i Danmark. Det er en vigtig del af den samfundskontrakt, vi har med 

virksomhederne. Vi vil gøre det lettere at efterleve reglerne for de mange ordentlige virk-

somheder, samtidig med at vi slår konsekvent ned på de få, der bevidst overtræder reg-

lerne og dermed også stiller sig uden for fællesskabet.  

 

Derfor nedsatte regeringen sidste år Erhvervslivets EU- og Regelforum, der har til op-

gave at pege på regler, nationale og fra EU, der gør det unødigt besværligt at drive virk-

somhed, og at anbefale enklere løsninger. Regeringen behandler alle Regelforums anbefa-

linger efter et følg-eller-forklar-princip, som betyder, at vi enten følger forummets anbefa-

linger eller offentligt forklarer, hvorfor vi ikke mener, det er hensigtsmæssigt.  

 

Derudover kan det oplyses, at forslag til ny regulering, der medfører væsentlige byrder for 

erhvervslivet, skal godkendes af regeringens økonomiudvalg, før den offentlige høring af 

forslaget iværksættes, jf. Vejledningen for erhvervsøkonomiske konsekvensvurderinger (2015). 

 

I Skatteministeriet er der herudover løbende fokus på forenklinger – både af lovgivningen 

og i den løbende implementering – og på, at virksomhederne er pålagt så få byrder som 

muligt.  


	Spørgsmål
	Svar

